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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A helyi adórendeletek felülvizsgálata.  
4. Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal tevékenységéről.  
Zárt ülés 
5. Döntési javaslatok. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Rend. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 

25/2015. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről  
szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet 
módosítása      9. 

 
26/2015. „NET” „E”  Az önkormányzat Szervezeti és Működési  

Szabályzatáról szóló 17/2014. (X. 22.)  
önkormányzati rendelet módosítása   19. 

 
27/2015. „NET” „E”  A magánszemélyek kommunális adójáról szóló  

10/2012. (IV. 25.) önkormányzati rendelet  
módosítása      35. 

 
28/2015. „NET” „E”  A talajterhelési díjról szóló 25/2013. (XI. 29.)  

önkormányzati rendelet módosítása   36. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
207/2015.  Napirend elfogadása      6. 
 
208/2015.  Polgármesteri jelentés elfogadása    8. 
 
209/2015.  A családsegítés, illetve a gyermekjóléti szolgáltatási 

feladatok ellátásával kapcsolatos felülvizsgálat és az 
azonos tárgyú 195/2015. (X. 27.) KNÖT határozat 
hatályon kívül helyezése     14. 

 
210/2015.  Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai  

Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának  
módosítása       15. 

 
211/2015.  Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény alapító 

okiratának módosítása     16. 
 
212/2015.  Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény  

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító 
okiratának jóváhagyása     18. 

 
213/2015.  Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény  

átadás-átvételi megállapodásának jóváhagyása  19. 
 
214/2015.  A köztemetőre vonatkozó díjak mértékének  

felülvizsgálata       20. 
 
215/2015.  MÁV Zrt. megkeresése útátjáró vagyonrendezésével  

kapcsolatban       21. 
 
216/2015.  Sportcsarnok igénybevétele     24. 
 
217/2015.  KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel 

kapcsolatban tárgyú előterjesztés levétele napirendről 25. 
 
218/2015.  Karácsonyi csomag biztosítása gyermekek részére  28. 
 
219/2015.  A Makó és Térsége Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan 

alakuló Ellenőrző Bizottság tagjára javaslattétel  30. 
 
220/2015.  Karácsonyi csomag idősek részére    30. 
 
221/2015.  Eogen Kft. megkeresése     33. 
 
222/2015.  Helyi adórendeletek felülvizsgálata    34. 
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223/2015.  Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal  

tevékenységéről      41. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Furujás Józsefné szociális ügyintéző, Sákovits Jánosné adóügyi 
ügyintéző, Horváth Izabella intézményvezető, Hegedűs Sándor művelődésszervező 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a 
meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 207/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
207/2015. (XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. november 24-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

NAPIRENDEK: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A helyi adórendeletek felülvizsgálata.  
4. Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal tevékenységéről.  
Zárt ülés 
5. Döntési javaslatok. 
 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 

1. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés. 
− Október 30-án Többcélú Társulás, Szennyvíz Társulás és Ivóvízminőség-javító 

Társulás ülésén voltam.  
− November 1–jén a képviselőtársaimmal koszorúztam. 
− November 3-án Czellár Mónika, a KLIK Makói Tankerület vezetőjével tárgyaltam, 

ezzel kapcsolatban készültek előterjesztések is. 
− November 5-én állampolgársági esküt tartottunk. 
− November 9-én a Víziközmű Kft. ügyében tanácskoztunk az üzletrész eladásáról, 

ezzel kapcsolatban már döntés is született. A Szennyvíz Társulat végelszámolója is 
tartott egy közgyűlést. A Társulat végelszámolás alatt van, de még nem lehet 
megszüntetni, mert a Társulásnál vannak európai uniós vizsgálatok és van olyan, 
amelyben már megszülettek az elmarasztaló döntések. Ezek összegében soknak 
tűnnek, de százalékban nem magas, 1 % körüli. Amit meg kellene lépni, hogy bíróság 
előtt meg kellene támadni, mert olyanokat kifogásoltak például, hogy túl szigorúak 
voltak a feltételek és olyan előírások voltak, amelyek túl szigorúnak mutatkoztak. A 
közbeszerzésben döntés születet, amelyben az irányító hatóság szakembere is részt 
vett, ezt a közbeszerzést átengedte és nem mondta azt, hogy ez így nem jól van.  

− November 10-én a 43-as bekötőút aszfaltozásának átadása megtörtént. Délután a Tisza 
és Maros Vidéke Jövőjéért Egyesület közgyűlésén voltam.  

− November 11-én 90 éves kiszombori lakost köszöntöttünk jegyző úrral.  
− November 13-án riasztórendszerek működtetésének egységesítéséről beszélgettünk. 

Kérni szeretnénk árajánlatokat és célszerű lenne egy céggel kötni szerződést, mert 
jelen pillanatban három céggel vagyunk szerződésben, illetve az is probléma, hogy 
jelenleg riasztáskor nem a cég vonul ki.  

− November 17-én rendkívüli testületi ülést tartottunk. 
− November 18-án mikrotérségi ülésen voltam.  
− November 19-én Többcélú Társulás ülésén vettem részt. 
− November 22-én Szent Erzsébet napja kapcsán misére hívott Varga Attila atya, a 

szociális ágazatban dolgozókat is meghívta, szép számban jelen is voltak. 
− November 23-án Víziközmű Kft. taggyűlésén vettem részt. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Kaptunk az ÁNTSZ-től egy jelzést, hogy az óvodában nem 
megfelelő a víz, vettek vízmintát. Fertőtlenítettük a rendszert, utána kértünk újabb vízmintát, 
az sem volt jó. Most kértem, hogy vegyenek a közkifolyókból és az iskolában is vízmintát, 
szóltam az Alföldvíznek és a rendszert most fertőtlenítik. Volt egy felvetés, hogy miért nem 
mentek a 4. osztályosok a Jégkorszak kiállításra. Utána érdeklődtem, azért nem voltak ezen a 
kiállításon, de majd egy későbbi időpontban más kiállításra elmehetnek, mert abban az 
osztályban beteg lett a pedagógus és folyamatosan helyettesítették, az őszi szünet után tudtak 
felvenni egy állandó helyettest, ezért nem ment el az osztály. Ennyi lett volna a polgármesteri 
jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Örömmel tájékoztatnak, hogy sokan használják az új 
kerékpárutat. Sokszor szürkületben is szükség van rá és azt a véleményt, javaslatot fogalmazta 
meg az egyik kolléganőm, hogy lehet a korlátokra célszerű vagy jó lenne fényvisszaverő 
prizmákat tenni, nem mindenhova, csak szakaszonként elhelyezni, mert az megkönnyítené 
vagy biztonságosabbá tenné a közlekedést.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a jelzést. A kerékpárút forgalomba helyezési 
engedélyt kapott a Kormányhivatal Műszaki Engedélyezési és Fogyasztóvédelmi Főosztály 
Útügyi Osztályától. Korlát problémát és egy tábla hiányát jelezték, azokat pótoltuk. Ez nem 
előírás, de megnézzük, hogy mit lehetne vagy mennyire lehetne ezt stabillá tenni, mert az sem 
célszerű, hogy kirakunk 10 darabot és másnapra eltűnnek. Meg fogjuk beszélni szakemberrel, 
hogy ilyenre van-e technológia, illetve a másik szempont, hogy ez mibe kerül. Tegnap 
végigtekertem a kerékpárúton és szomorúan tapasztaltam, hogy nagyon sok az eldobált 
szemét, ma fogják összeszedni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Csatorna utcában is rengeteg a szemét, nagyon szemetel a 
lakosság, mivel hogy ennyi közmunkás van. A mezőgazdasági mintaprogramban lévő 
személyek csinálhatnak mást is? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csinálnak mást is.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A rengeteg összegyűjtött falevéllel mi lesz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: El fogjuk égetni. A múltkorában felmerült, hogy miért nem 
szedjük össze és visszük el a falevelet a lakosok ingatlana elől. Azért nem, mert a 
hulladékudvarba az önkormányzat nem vihet ki hulladékot, csak a magánszemélyek részére 
engedélyezett. Gondot okoz a temetői hulladék elhelyezése is, azt el szoktuk szállíttatni 
Hódmezővásárhelyre, 200.000,- Ft körüli összegbe kerül. 
 
Tóth András képviselő: Árnyaltabban volt a kérés, összeszedték volna, csak az elszállításban 
kértek volna segítséget.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt aki már az összeszedést is kérte, de nem tudjuk elvinni. 
Most küldik ki a levelet a kukák azonosításával kapcsolatban. Nem kívánják mérni a kukákat. 
Ma este a falugyűlésre jönni fog Budai Zoltán úr és ezzel kapcsolatban tájékoztatni fogja a 
lakosságot. A többlet szemét lerakását akarják megakadályozni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: DÉMÁSZ karbantartások voltak és biztos azzal kapcsolatban a falu 
nagy részén nem volt közvilágítás két éjszaka. Felhívtam a céget a call centeren keresztül és 
csak jelzésként mondom el, négy kapcsolás után jutottam el ahhoz a személyhez, aki 
meghallgatta a problémát, 15 perces hívás volt.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Svájcban lehet kapni különböző nagyságú nejlonzsákokat és az 
árában benne van az elszállítás díja is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Itt is van lehetőség plusz zsák vásárlására, aminek az árában 
benne van az elszállítás költsége is. Kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 208/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
208/2015. (XI. 24.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. november 24-ei 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 
4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet módosításával folytassuk munkánkat. Köszöntöm a 
közgazdasági csoportvezetőt. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Várhatóan minden testületi ülésen 
lesz költségvetési rendelet módosítás, mert az új könyvelési rendszer alapján minden kiadás 
mögött előirányzatnak kell lennie, a bevételeknél is az állami támogatások esetében.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a költségvetési rendelet módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 25/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
25/2015. (XI. 25.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 
Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik:  
 
Köznevelési feladatok támogatása nő        4.088 e Ft 
Költségvetési pénzmaradvány működési bevétele nő    18.480 e Ft 
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Így a költségvetési főösszeg 1.004.812 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
ÁH. belüli megelőlegezések visszafizetése nő       8.855 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata nő 
4. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás csökken        1.710 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék nő        15.423 e Ft 
 

5. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulással, 
valamint a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok, a Társulási megállapodás módosítása, az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás, a módosító okirat, az egységes szerkezetű alapító okirat, az átadás-átvételi 
megállapodás tervezete, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap, az indokolás, Ferencszállás és 
Klárafalva Községi Önkormányzat Képviselő-testületeinek határozatai, a P.Ü.V.E.B. határozata a 
jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulással, valamint a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések. Átadom a szót jegyző úrnak. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az előző testületi ülésen ezzel kapcsolatban már volt 
előterjesztés. Változott a helyzet, a társult tagönkormányzatok úgy döntöttek, hogy a szociális 
feladataikat a szegedi társulás keretében kívánják ellátni, ezért az az ésszerű lehetőség maradt, 
hogy a családsegítés és gyermekjóléti szolgálat a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény keretében kerüljön ellátásra, nem pedig a múltkori testületi ülésen született döntés 
alapján, kormányzati funkción. Jelezni szeretném, hogy a törvényjavaslat, ami úgy módosítja 
a még hatályba nem lépett, de kihirdetett törvényt, hogy nem is ad lehetőséget arra, hogy 
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kormányzati funkción legyen ellátva. Nem tudom, hogy megalkották volna. Az előterjesztés 
most arról szól, hogy az Intézmény keretében legyenek ellátva ezek a feladatok. Ezzel 
kapcsolatban került most kiosztásra egy határozati javaslat, ami ezt rögzíti, illetve a legutóbbi 
határozatot hatályon kívül helyezi, valamint felkéri az intézményvezetőt, hogy a Szakmai 
Programon, az SzMSz-en és az egyéb érintett dokumentumokon ezt vezesse át és terjessze a 
testület elé jóváhagyásra. A családsegítés és a gyermekjóléti szolgálat már a törvény alapján 
ki kellett, hogy kerüljön a társulási feladatok közül, a tagönkormányzatok döntése alapján 
pedig az összes szociális és gyermekjóléti feladat kikerül a társulási keretből, ezért célszerű, 
hogy az Intézmény fenntartását visszavegye Kiszombor önkormányzata és ne társulási 
fenntartásban működjön január 1-jétől. Ami miatt a Társulást nem lehet jelenleg 
megszüntetni, annak ellenére, hogy a legfőbb feladata, illetve az intézményfenntartási 
funkciója megszűnik, illetve kiüresedik az az, hogy az óvodával kapcsolatos átszervezési 
feladatokat nevelési évben nem lehet elvégezni, illetve az ezzel kapcsolatos döntéseket 
májusig meg lehet hozni, csak nem lehet realizálni. A köznevelési törvény alapján a nevelési 
évben július, augusztus hónap kivételével nem lehet átszervezést végrehajtani, ez pedig egy 
jelentős átszervezés, mert a ferencszállási és klárafalvi tagóvodákat le kell választani a 
kiszombori óvodáról, ezt csak júliusban vagy augusztusban lehet. Gondolkodtunk a júliusban, 
de a normatíva szempontjából, amit előre le kell igényelni 8 hónapra, célszerű az augusztus 
végi időpont meghatározása. Ezzel kapcsolatban már egyeztetéseket folytattunk a 
tagönkormányzatok képviselőivel. Ez lesz az az időpont, amikor ezt a Társulást meg lehet 
szüntetni. A meghozandó döntések egyrészt a törvényi kötelezettség alapján, másrészt egy 
speciális kiszombori szituáció alapján kell, hogy megszülessenek. Először is el kell fogadni a 
kiosztott határozati javaslatot, ami arról szól, hogy az Intézmény keretén belül lesz ellátva a 
családsegítés és a gyermekjóléti szolgálat januártól. Utána a Társulási megállapodást 
mindhárom testületnek minősített többséggel módosítania kell, amiből ki kell venni azokat a 
feladatokat, amiket már nem lát el a Társulás, végeredményben kiüresedik az egész, egyedül 
az óvoda marad, de az óvoda fenntartója a kiszombori önkormányzat, csak az ellátási területe 
terjed ki Ferencszállásra és Klárafalvára. Módosító alapító okiratot is el kell fogadni az 
Intézmény tekintetében, aminek a legfontosabb része az, hogy átkerül a kiszombori 
önkormányzat fenntartásába. A bölcsődével kapcsolatban volt polémia, mert a 
tagönkormányzatok azt szerették volna, hogy maradjon a Társulásban, de megbeszéltük, hogy 
nem marad, viszont az alapító okiratban az szerepel, hogy Csongrád megye területére kiterjed 
a bölcsődei ellátás, emiatt nem esünk el normatívától, ha idehoznak gyereket. A MÁK úgy 
kéri, hogy külön határozatban kell elfogadni a módosító és az egységes szerkezetű alapító 
okiratot, így a következő döntés a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat 
elfogadása. El kell fogadni még egy átadás-átvételi megállapodást, ami arról szól, hogy az 
Intézményt a Társulás átadja a kiszombori önkormányzat fenntartásba. Ezzel kapcsolatban is 
kiosztásra került egy új anyag, mert a jegyző kollégával leegyeztettük, hogy nemcsak 
Kiszomborra vonatkoztatva, hanem Ferencszállásra és Klárafalvára utalás is szerepeljen 
benne, mert ők is visszavesznek feladatokat, ha nem is az Intézmény keretein belül, ez a dőlt 
betűs rész. Új határozati javaslat került kiosztásra az alapító okirattal kapcsolatban is, mert a 
kolléganő megküldte a MÁK-nak és a MÁK javasolt benne módosításokat. Végül az SzMSz-t 
kellene módosítani. A mellékletében van meghatározva, hogy mi milyen feladat-ellátási 
keretben történik és a Társulás által fenntartott intézményi keretből átkerül az önkormányzati 
fenntartású Intézmény keretébe. Lenne még két alternatíva: az egyik, hogy külön intézményt 
lehetne létrehozni a feladatra. A másik, hogy az önkormányzat kormányzati funkción láthatná 
el a feladatot, de ez bizonytalan, mert lehet, kiveszik a törvényből, megszüntetik ennek 
lehetőségét. Ha logikusan idetartozik ez a feladatellátás az Intézményhez, akkor célszerű, 
hogy annak kereteiben legyen ellátva. A következő lépcső lesz az intézményi 
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dokumentumokon ennek az átvezetése, illetve két irányba mennek még ezzel kapcsolatban az 
engedélyeztetési eljárások. Az egyik az Államkincstár felé, ami mint költségvetési szervet 
vizsgálja, a másik a Kormányhivatal Gyámhivatala felé, ami a szakmai szempontokat 
vizsgálja. Jelzem, hogy még a végrehajtási rendeleteket nem alkották meg, de tervezet már 
van, ami felsorolja, hogy milyen tárgyi, szakmai feltételek kellenek ehhez. November 30-ig 
ezt rögzíteni kell a rendszerben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szeretném, ha kiegészítenék, hogy ez az Önkormányzatnak milyen 
előnyökkel, hátrányokkal, anyagi, szervezeti, személyi változásokkal jár, ha ezt a döntést 
meghozzuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez egy kényszerpálya, kihirdettek ezzel kapcsolatban egy 
jogszabályt, ami még nem lépett hatályba, majd megjelent egy tervezet, hogy nem így fog 
megvalósulni és nem lehet kormányzati funkción ellátni a feladatot, ez indította be ezt az 
egész folyamatot. Előnyt ebből nem sokat tudnék felsorolni, mert ezáltal többlet normatívától 
fogunk elesni, 2-3 millió Ft körüli összegről van szó, ez nagy problémát okoz. Nagyon 
sajnáljuk, hiszen azért is hoztuk létre a Társulást. Voltak olyan feladatok, amelyeket meg 
tudtunk oldani. Próbáltunk együttműködni, ez a Társulás működtetése meg kell, hogy valljuk, 
hogy többletfeladatot jelentett mind a jegyzőnek és a közgazdasági csoportnak is, mert külön 
kellett a költségvetést kezelni, külön bankszámlája volt, minden külön volt. A többlet 
normatíva tudatában ezt elvégeztük. Előnyt nem tudnék felsorolni, ez egy kényszerpálya és 
lehet, hogy a végén azt fogják jóváhagyni, hogy mégis csak maradhat kormányzati funkción. 
Miután a határidők sürgetnek, ezt így meg kell lépnünk, mert január 1-jétől az új 
jogszabálynak megfelelően a családsegítést és a gyermekjóléti szolgálatot működtetni 
szükséges.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha a feladat csökken, akkor nem csökken a létszám? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csökkenni fog a létszám, de azt a létszámot viszik magukkal. 
Ha ebből a Társulásból ez a feladat nem került volna ki, ez a létszám akkor is problémás lett 
volna, hiszen a feladatot el kell látni vagy a Társulásban vagy kormányzati funkción, ahhoz is 
kellett volna ember, ez így célszerű, hogy viszik magukkal. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az átadás-átvételi megállapodásban rögzítésre is került, hogy 
Kiszombor vállalja, hogy az Intézmény a feladatellátásához az átvétel időpontjában 
alkalmazott dolgozókat továbbfoglalkoztatja közalkalmazotti jogviszonyban, 1 fő 
családgondozó kivételével. A társult tagönkormányzatok vállalják, hogy az 1 fő 
családgondozó a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása keretében kerül 
továbbfoglalkoztatásra. Ezt a megállapodást még a Társulási Tanácsnak is el kell fogadnia és 
egyéb döntéseket is meg kell hoznia ezzel kapcsolatban. A jövőre nézve a végrehajtási 
rendeletek állapítanak meg szabályokat, hogy mennyi létszámmal, milyen személyi és tárgyi 
feltételekkel kell működnie a különböző feladat-ellátási formáknak.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A finanszírozással kapcsolatban 
szeretném elmondani, hogy 2015-ben kaptunk normatívát családsegítésre, gyermekjóléti 
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szolgálatra, megnéztem, 2016. évben 3 millió Ft-ot fogunk kapni a kettő feladatra, ami azt 
jelenti, hogy pont a felére csökken a támogatás az előző évhez képest.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a kérdéses, hogy a működési engedélyekhez milyen 
személyi és tárgyi feltételek lesznek előírva. Valószínűsíthetően 1 fő irányába fognak elmenni 
a tervezetek alapján. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: 4.000 főig 1 fő van a tervezetben és 25 családra.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a támogatási összeg akkor sem lesz elég, ha csak a bért és 
járulékait nézzük. Lesznek majd változások, például a pszichológust Makónak kell majd 
alkalmaznia. Vannak változások és ezt hogyan oldjuk meg, vagy miként, ezt még nem lehet 
tudni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha jövő augusztusban a Társulás meg fog szűnni, akkor az 
óvodában is csökkenni fog a létszám, Kiszombort is érintően? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Igen, érinti. Egyrészt érinti az aktuálisan beíratott 
gyereklétszám függvényében, amit májusban a testület tud eldönteni, hogy hány csoporttal és 
hogyan indulhat a nevelési év. Nyilván Ferencszállás csoportja ebből a rendszerből kijön, ami 
biztos, hogy akkor már egy pedagógiai asszisztens álláshelyével nem számolhatunk, mert a 
törvény azt írja elő, hogy 3 csoportonként lehet alkalmazni 1 fő pedagógiai asszisztenst. Most 
jelenleg 5 csoport van Kiszomboron és 1 csoport Ferencszálláson. Ami még veszélyes lehet, 
hogy Ferencszállás 20 körüli gyereklétszáma hiányozni fog a kiszombori gyerekek 
létszámához és az óvodatitkár finanszírozása lehet még veszélyeztetett ebben az ügyben. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: 100 fő gyereklétszám felett lehet 
igényelni óvodatitkárra támogatást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jövő szeptembertől a kiszombori óvodát önállóan kell 
vizsgálni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Erre plusz pénzt nem kaptunk. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Semmit, feladatot viszont rengeteget. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 80 fő körül lesz a gyereklétszám? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem lehet tudni. Jelenleg 97 fő a kiszombori, az SNI-s 
gyerekeket a rendszer duplának számítja, így 100 fő felett van. A beiratkozás után fog 
kiderülni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Van-e olyan információ, hogy a két település ezt miért lépte meg, 
csak azért, mert változott a közigazgatási határ? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy indult, hogy kormányzati funkción el lehet látni, 
megbeszéltük, hogy kivesszük a Társulási megállapodásból, elő is készítettük a testületnek is 
döntésre. Utána érkezett egy tájékoztató a törvénymódosító javaslatról, ami arról szólt, hogy 
azt a jogszabályt, ami engedi szakfeladatként működtetni, módosítani fogják és intézményhez 
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kell ezt rendelni. Akkor két lehetőség lett volna, vagy egy 1 fős intézménynél csinálunk egy 
intézményvezetői státuszt, vagy betesszük ebbe a meglévő Intézménybe. Ha betesszük a 
meglévő Intézményünkbe, akkor nem lehetünk társulásban igazán Ferencszállással, 
Klárafalvával. Jeleztük ezt a problémát, kértük, hogy várjanak még egy kicsit, hogyan tisztul 
le, jóváhagyják-e a törvényt. Úgy voltak vele, ha már tárgyalnak a szegediekkel, akkor ezeket 
a feladatokat is viszik. Lesz-e változás vagy nem lesz változás, nem tudni, de itt beindított egy 
folyamatot, amiből rosszul jövünk ki, pénzügyi veszteségünk lesz, ráadásul mindezt az 
egészet lefuttatni rendkívül komoly munka volt, 2 nap alatt összeállítani ezeket az anyagokat 
és ezzel még nem fejeződik be, megy tovább a dolog, az egyik az Államkincstár irányába, a 
másik a működési engedélyekhez szükséges eljárások lebonyolítása. Van-e még kérdés? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a 195/2015.(X. 27.) KNÖT határozat hatályon kívül 
helyezésével a határozati javaslatnak megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 209/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A családsegítés, illetve a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátásával kapcsolatos 
felülvizsgálat és az azonos tárgyú 195/2015. (X. 27.) KNÖT határozat hatályon kívül 
helyezése 
 
209/2015. (XI. 24.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a családsegítés, 
illetve a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátásával kapcsolatos felülvizsgálat és az 
azonos tárgyú 195/2015. (X. 27.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyes szociális és 
gyermekvédelmi tárgyú törvények módosításáról szóló 2015. évi CXXXIII. törvény 16. § (9) 
bekezdésének, valamint a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi 
XXXI. törvény 174. § (5) bekezdésének megfelelően felülvizsgálta a családsegítés, illetve a 
gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátásának módját és szervezeti kereteit és akként 
határoz, hogy ezen feladatokat Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2016. január 1. 
napjától a fenntartásában működő Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény (a 
továbbiakban: KSZGYI, székhelye: 6775 Kiszombor, Óbébai u. 11.) intézményi keretein 
belül, szervezeti és szakmai tekintetben önálló intézményegységként látja el. 
 
2. A Képviselő-testület felkéri a KSZGYI intézményvezetőjét, hogy a szükséges 
módosításokat vezesse át a szakmai programon, a szervezeti és működési szabályzaton, az 
érintett szakmai dokumentumokon, és a módosított dokumentumokat terjessze a Képviselő-
testület elé jóváhagyásra.  
 
3. A Képviselő-testület az azonos tárgyú 195/2015. (X. 27.) KNÖT határozatát hatályon kívül 
helyezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
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- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a Társulási megállapodás módosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 210/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása 
 
210/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
megállapodásának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a társulásban részt vevő 
önkormányzatok képviselő-testületeivel – a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdése alapján a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási megállapodását (a továbbiakban: 
Társulási megállapodás) 2016. január 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) A Társulási megállapodás II. 1. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„1. A Társulás által ellátott feladat- és hatáskör 

- a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 8. §-ában 
meghatározott óvodai ellátás.” 

 
b) A Társulási megállapodás II. 3. pontja hatályát veszti. 
 
c) A Társulási megállapodás IV. 4. pontja hatályát veszti. 
 
d) A Társulási megállapodás V. pontja hatályát veszti. 
 
e) A Társulási megállapodás VII. pontja hatályát veszti. 
 
f) A Társulási megállapodás IX. 5-6. pontja hatályát veszti. 
 
g) A Társulási megállapodás X. 1-2. pontja hatályát veszti. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Társulási megállapodást 
egységes szerkezetben a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal határozza meg. A 
Társulási megállapodás módosítása jelen határozat 1. mellékletét, az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás jelen határozat 2. mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében a Társulási megállapodás módosítását, 
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valamint az egységes szerkezetbe foglalt Társulási megállapodást - a határozat mellékleteinek 
megfelelő tartalommal - aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény alapító okiratának módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 211/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény alapító okiratának módosítása  
 
211/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulással, valamint a 
Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 
8/A. § (2) bekezdésében biztosított fenntartói jogkörében eljárva, figyelemmel az 
államháztartásról szóló törvény végrehajtására kiadott 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 5. 
§-ában meghatározott tartalomra 2016. január 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) Az alapító okirat 1.2.2. alpontja 2. és 3. sorszámon szereplő telephelye elhagyásra kerül, 
így az 1.2.2. pont a következőre módosul: 
„1.2.2. telephelyei: 

 telephely megnevezése telephely címe 
1  6775 Kiszombor, Kossuth L. u. 13.” 

 
b) Az alapító okirat 3.1. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
„3.1. A költségvetési szerv irányító szervének 

3.1.1. megnevezése: Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
           3.1.2. székhelye: 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
c) Az alapító okirat 3. alcíme a következő 3.2. ponttal egészül ki: 
„3.2. A költségvetési szerv fenntartójának 
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3.2.1. megnevezése: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata  
           3.2.2. székhelye: 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
d) Az alapító okirat 4.3. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
„4.3. A költségvetési szerv alaptevékenysége:  
Személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások körében illetékességi területén törvényben, 
annak végrehajtási rendeleteiben, a működési engedélyben, a szakmai programban foglaltak 
szerint az alábbi szociális alapszolgáltatásokat működtetet: idősek, demens betegek nappali 
ellátása, szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás, családsegítés, gyermekjóléti szolgáltatások, 
gyermekétkeztetés bölcsődében, valamint gyermekek napközbeni ellátásának biztosítása.” 
 
e) Az alapító okirat 4.5. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
„4.5. A költségvetési szerv illetékessége, működési területe: Kiszombor nagyközség 
közigazgatási területe. A bölcsődei ellátás kiterjed Csongrád megye közigazgatási területére. 
 
f) Az alapító okirat 5.1. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
„5.1. A költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendje: Az intézményvezető kinevezése és 
vezetői megbízása a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény, a 
257/2000.(XII. 26.) Korm. rendelet, 15/1998.(IV. 30.) NM rendelet és a 1/2000.(I. 7.) SzCsM 
rendelet rendelkezéseinek megfelelően történik. 
A Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – pályázat alapján 
határozott időre – bízza meg az intézmény vezetésével az intézményvezetőt.  
Az intézményvezető felett a kinevezési, vezetői megbízási, felmentési és fegyelmi jogkört a 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete gyakorolja. Az egyéb 
munkáltatói jogkör gyakorlója a polgármester.” 
 
g) Közfeladat átadással kapcsolatos rendelkezések: 

7.1. Az átadásra kerülő közfeladat megjelölése és az átadásának oka: idősek, demens 
betegek nappali ellátása, szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás, családsegítés, 
gyermekjóléti szolgáltatások, gyermekétkeztetés bölcsődében, valamint gyermekek 
napközbeni ellátásának biztosítása, Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és 
Óvodai Önkormányzati Társulás és Kiszombor Nagyközség Önkormányzata között 
2015. november 30. napján létrejött átadás-átvételi megállapodás alapján. 

7.2. Közfeladat átvevőjének 
7.2.1.  megnevezése: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
7.2.2.  székhelye: 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8. 

7.3. A kötelezettségvállalás rendje 
7.3.1. A költségvetési szerv által vállalható kötelezettségek köre és mértéke: Az éves 
költségvetésében meghatározott előirányzat erejéig jogosult kötelezettséget vállalni. 
7.3.2. A költségvetési szerv általi kötelezettségvállalások határideje: 2015. december 
31. 

 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény módosító alapító okiratát a jelen határozat melléklete szerinti 
tartalommal határozza meg.  
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és 
nevében az alapító okirat módosítását aláírja. 
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A határozatról értesül: 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratának jóváhagyásával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 212/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okiratának jóváhagyása 
 
212/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulással, valamint a 
Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8/A. § (2) bekezdésében biztosított 
fenntartói jogkörében eljárva, figyelemmel az államháztartásról szóló törvény végrehajtására 
kiadott 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 5. §-ában meghatározott tartalomra 2016. január 
1. napjával a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal hagyja jóvá. 
 
Az egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért az Intézmény átadás-átvételi megállapodásának 
jóváhagyásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 213/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény átadás-átvételi megállapodásának 
jóváhagyása 
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213/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulással, valamint a 
Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény átadás-átvételi megállapodását a jelen határozat melléklete szerinti 
tartalommal jóváhagyja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert az átadás-átvételi 
megállapodás aláírására. 
 
Az átadás-átvételi megállapodás jelen határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 26/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
26/2015. (XI. 25.) önkormányzati rendelete  

az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  
17/2014. (X. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról  

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörben eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 

Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2014. (X. 22.) 
önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete 
lép. 
 

2. § 
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Az R. 2. melléklete helyébe e rendelet 2. melléklete lép. 

 
3. § 

 
(1) Ez a rendelet – a 2. §-ban foglalt kivétellel – a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
(2) A 2. § 2016. január 1-jén lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A köztemetőre vonatkozó díjak mértékének felülvizsgálata. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A köztemetőre vonatkozó díjak mértékének felülvizsgálata a 
következő előterjesztés. A rendeletet majd módosítani szükséges, mert a díjak ÁFA-mentesek. 
A határozati javaslatban nem javasoljuk a díjak emelését. Más javaslat? Aki egyetért azzal, 
hogy a köztemetőre vonatkozó díjak mértéke nem változik, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 214/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A köztemetőre vonatkozó díjak mértékének felülvizsgálata 
 
214/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a köztemetőre 
vonatkozó díjak mértékének felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és a 
temetkezésekről szóló 1999. évi XLIII. törvény 40. § (3) bekezdése alapján felülvizsgálta a 
köztemetőre vonatkozó díjak mértékét és akként határoz, hogy a díjak mértékén 2016. évben 
nem változtat. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
- MÁV Zrt. megkeresése útátjáró vagyonrendezésével kapcsolatban. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: MÁV Zrt. megkeresése útátjáró vagyonrendezésével 
kapcsolatban. A határátkelőhely felé vezető kerékpárút ügye. Megkerestek bennünket, hogy 
adjuk át állami tulajdonba. Ez az önkormányzatnak jó pozíció, mert utána nem kerülne 
költségbe. Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 215/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: MÁV Zrt. megkeresése útátjáró vagyonrendezésével kapcsolatban 
 
215/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a MÁV Zrt. 
megkeresése útátjáró vagyonrendezésével kapcsolatban tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a MÁV Zrt. Pályavasúti 
Üzemeltetési Főigazgatóság Pályavasúti Területi Igazgatósága (6720 Szeged, Tisza Lajos 
körút 28-30., képviseli: Tokaji Róbert pályavasúti területi igazgató) megkeresésére akként 
határoz, hogy a Makó-Kiszombor közötti körforgalomtól a kiszombori határátkelőig futó 
kerékpárúthoz kapcsolódóan Makó-Kiszombor állomások között a 905+67,40 km 
szelvényben, az AS 905 jelű fény- és félsorompónál megépített pályavasúti – és biztosítási 
felépítményeket térítésmentesen át kívánja adni a Magyar Állam tulajdonába, tekintettel arra, 
hogy az arra vonatkozó elidegenítési tilalom lejárt. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a Magyar Nemzeti 
Vagyonkezelő Zrt-nél kezdeményezze a létesítmény és tartozékainak vagyonrendezését és 
felhatalmazza arra, hogy az állami tulajdonba adással kapcsolatban jognyilatkozatokat tegyen. 
 
A határozatról értesül: 

- MÁV Zrt. - Tokaji Róbert pályavasúti területi igazgató 
- Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Balázs Zoltán képviselő: Meg kellene keresni a tulajdonost az állomásépületek állaga miatt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Korábban is kerestük őket, kimeszeltük az épületet, 
szerintem az önkormányzat takarítja a legtöbbet. Amit tudtunk, megtettünk. Az 
önkormányzatnak arra pénze nincs, hogy a nagyállomásnál a faszerkezeteket megerősítsük, 
rendbe hozzuk. A kisállomásnál vagyunk jobb pozícióban, a meszelés talán megoldható. 
Felvesszük ismét a kapcsolatot, de nem most a téli időszakban.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az országgyűlési képviselőnknek is felhívhatnánk a figyelmét az 
állomások rossz állapotáról. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ez a vagyonkezelés, ez állami vagyon, nem gondosan kezelik 
a vagyont.  
 
 
- Sportcsarnok igénybevétele. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a táblázat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sportcsarnok igénybevétele a következő előterjesztés. Czellár 
Mónikától kértem, hogy küldjék meg a Sportcsarnok nyitva tartását. A Móricz utcai iskolában 
tornaszoba van, az nincs kiadva, hétfőn 16 órától 17 óráig gyógytestnevelés, kedden 16 órától 
18.30-ig néptánc van. Gyógytestnevelés kötelező az iskolának, a néptánccal kapcsolatban a 
Makói Magán Zeneiskolával megállapodást kötöttek. Szerdán 16 órától 17 óráig kézilabda 
szakkör, csütörtökön 16 órától 18 óráig néptánc, pénteken 16 órától 17 óráig kézilabda 
szakkör van. A tornacsarnok nyitva van szombaton is, vasárnap valóban nincs nyitva. Az a 
hölgy, aki csinálja a tornát, a művelődési ház aulájában kapott helyet. Azt mondta tankerületi 
igazgató asszony, hogy óraszámban ez fér bele azoknak a dolgozóknak, akik ott alkalmazva 
vannak, figyelembe véve a nyári, téli szünetet, a kötelező szabadságot. Ha szeretnénk a nyitva 
tartáson bővíteni, azt az önkormányzat költségén tehetjük meg. Személyt kell megbízni, mert 
ahhoz ragaszkodnak a tulajdon védelme és az esetleges balesetek miatt. Van-e erre igény 
valóban, mert azzal, hogy ez a hölgy szombaton és vasárnap ér rá, mert akkor utazik haza 
Budapestről, ez egy kicsit most felszínre került, mert csak akkor ér rá. Most is biztosítunk 
részére helyet. Azon érdemes elgondolkodni, hogy vasárnap befűtsük-e a tornacsarnokot, mert 
az is az önkormányzat költsége lenne. Jelzem, hogy a korábbi időszakban sem volt nyitva, 
mikor még az önkormányzat működtette. Kérem, fejtsék ki a véleményüket.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A táblázatból látszik, hogy az általános iskola milyen információval 
látja el a KLIK vezetését, ez kb. 5 éves, ha nem több. A nyitva tartás a lényeg, nem a nevek. 
Az a lényeg, hogy van egy nyitva tartási idő és van egy megírt ügyeleti rend. Azt kell 
eldönteni, hogy szeretnénk-e a nyitva tartási időt bővíteni, akár hétköznap, akár hétvégén. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hétköznap még későbbi időpontig legyen nyitva? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hétköznap vagy növelni egy óra hosszával vagy hétvégén, de ha 
ragaszkodunk és megállunk annál a pontnál, hogy csak személy kell hozzá, akkor falba 
ütköztünk és marad minden ugyanígy.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KLIK vezetője azt mondta, hogy ragaszkodik hozzá, hogy 
egy ember mindig ott legyen, ha nem a KLIK-nél lenne ez a Sportcsarnok, hanem az 
önkormányzatnál, akkor én is azt mondanám, hogy oda kell egy ember. Beléptető kapukkal 
valaki bemegy 2-kor, 3-kor kijön, 3-kor bemegy más, közben összetörtek valamit, utána nem 
lehet eldönteni, ki volt. Ezt így nem lehet megoldani. Senki nem zárkózik el ettől. Elkészült az 
előterjesztés, költséggel fog járni a nyitva tartás bővítése. Ha a képviselő-testület felvállalja a 
pluszköltséget, akkor még oda egy személyt kell találni, ez az egyik, a másik, hogy az 
igényeket kellene először felmérni és annak függvényében dönteni.  
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Tóth András képviselő: Szeretném, hogyha elszakadnánk a tornász hölgytől, mert ő volt az, 
aki egyedül meg merte említeni, hogy hétvégén miért nincs nyitva. Szakadjunk el tőle. Azt 
kértem, hogy legalább egy 4.000 fős településen a lehetősége legyen meg a lakosságnak. Ha 
nem próbáljuk ki egy fél évre, évre, nyilván költsége van, akkor nem fog kiderülni. A piac is 
jó példa volt rá, ha nem próbáljuk ki, hogy kell-e a piac, akkor az életben nem fog kiderülni, 
egy év múlva is azon vitatkoznánk. Meg kell próbálni, hogy hétvégén mekkora igény van rá. 
Ha fél évig nincs semmi igény, akkor köszönjük szépen, tévedtünk, tényleg csak fellángolás 
volt. Ha egy ember 40 emberrel foglalkozik hétvégén a művelődési házban, legalább adjuk 
meg a lehetőségét. Most ez az egy hölgy van, de lehet, lesz 10-15, aki oda fog járni, focizni, 
kézilabdázni, kosarazni, bármire. De most jelen pillanatban vasárnap nincs lehetősége a 
lakosságnak elmenni a saját Sportcsarnokába. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: El tudott menni a művelődési házba, mert mindig az 
ésszerűbb megoldásokat keressük, ott nem kell plusz ember, van fűtés. Nem tudjuk, hogy 
lehetne az igényeket felmérni. Vagy a helyi újságban megjelentetni egy felhívást, hogy ki 
szeretne indítana valamit. Fel kellene mérni az igényeket, mert beszervezünk valakit, akit 
kifizetünk, befűtjük a csarnokot és a végén senki nem jön. 
 
Tóth András képviselő: Mi vagyunk ennek a településnek a képviselői, nekünk kell erre 
megoldást találni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak olyanra keressünk megoldást, amit használnak is. 
Előzetes felmérés kellene ahhoz, hogy ki szeretné használni a csarnokot. 
 
Tóth András képviselő: Megfelelne a kisiskola is mindenféle célra hétvégén, akár vasárnap 
is, de a probléma ugyanaz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ott elég nagy a fűtési igény, mert akkor szakaszolni kellene 
az egész iskolát. Az fűtés szempontjából rosszabb, mint a Sportcsarnok. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kellene határozni a vasárnapi óra összegét, amiben figyelembe 
kellene venni a költségeket. Az újságban úgy kellene megjelentetni, hogy vasárnap is 
lehetőség van a Sportcsarnok igénybevételére, de a vasárnapi nyitva tartás ilyen összeggel jár 
óránként. Akit ez érdekelne, tudná, hogy milyen költségeket kellene fizetnie. Ki kellene 
számolni, mennyi lenne egy órára, nullszaldóra kellene kihozni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehetne megfordítani, hogy az igényeket felmérni, 
valami felhívást beletenni az újságba? Most félig készen van az újság, meg lehetne jelentetni, 
hogy a művelődési házban jelentkezzenek az érdeklődök. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Így nem lesz korrekt a tájékoztatás, azt is hihetik, hogy ingyenes 
lesz. Meg kellene határozni, hogy mennyibe kerül, az a lényege.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Szombaton nyitva tart a csarnok. Azt is érdemes lenne 
felmérni, hogy szombaton későbbi időpontban is jó e?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk, hogy 16 óra előtt volt-e igény.  
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Gazsi Gábor képviselő: Lehet, hogy lökést adnánk annak is, hogy havonta egyszer 
elmennének sportolni.  
 
Tóth András képviselő: Az a hölgy azt a választ kapta, hogy szombaton már nincs szabad 
hely, le van foglalva végig.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más is panaszkodott? A hölgynek biztosított a helye, ki van 
szolgálva. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Most decemberben a különböző programok miatt nem mehetnek a 
művelődési házba.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számolni fogunk, de előtte csak meg kellene jelentetni egy 
felhívást, hogy felmérjük az igényeket, decemberi leadási határidővel, a művelődési házban 
kell leadni. Aki egyetért azzal, hogy a lakossági igények függvényében változtatunk a nyitva 
tartáson, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 216/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Sportcsarnok igénybevétele 
 
216/2015. (XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Sportcsarnok 
igénybevétele tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
Sportcsarnok használatával kapcsolatban igényfelmérést kíván végezni a lakosság körében és 
a lakossági igények függvényében gondoskodik az ügyeleti időn túli nyitva tartás 
biztosításáról. 
 
A Képviselő-testület felkéri Hegedűs Sándor művelődésszervezőt a lakossági igények 
felmérésére. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 

 
 

- KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 

/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés és a megállapodás a jegyzőkönyv 8. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel 
kapcsolatban. Azt hallottam, hogy Makónak megvannak a megállapodásai külön a konyhára, 
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nem fogják visszavenni. Esetünkben nem született külön megállapodás. Konyhán egy 
kinevezett dolgozó van, a másik személy határozott idejű. Ha átvesszük, megállapodás kell, 
hogy készüljön az energiaköltségekre vonatkozóan, mert nincs külön mérőóra. Hozzáteszem, 
hogy az önkormányzat az iskolában meszel, lakkozza a parkettát, az elrohadt tartógerendát 
kicseréltettük, javíttatjuk a tetőket. A galambokat is próbáljuk elriasztani a Móricz utcai iskola 
épületéről. Összegezve nincs külön megállapodásunk a KLIK-kel, mint ami Makó Város 
Önkormányzatának van. Vásárhelynek is van, és nem fogják visszavenni. Nincs mire 
hivatkoznunk, furcsa helyzetek fognak kialakulni, mert az egyik iskolánál visszaveszik, a 
másik iskolánál nem veszik vissza a tálalókonyha működtetését. Levehetjük napirendről, 
december 15-én újra tárgyalni kell. Ez többletköltséggel fog járni: bér- és energiaköltségek.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A javításokat is az önkormányzat csináltatja, ezek összesítve vannak, 
amikor itt lesz a KLIK vezetője, meg lehetne mutatni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez jó ötlet. Körbe fogjuk járni még egyszer a kérdést. Aki 
egyetért azzal, hogy az előterjesztést vegyük le napirendről, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 217/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban tárgyú 
előterjesztés levétele napirendről  
 
217/2015. (XI. 24.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KLIK Makói 
Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KLIK Makói Tankerület 
megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban tárgyú előterjesztését leveszi a napirendjéről, az 
előterjesztést 2015. december 15-ei ülésén tárgyalja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
- Karácsonyi csomag biztosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Karácsonyi csomag biztosítása a következő előterjesztés. Itt 
van körünkben Furujás Józsefné munkatársunk. A határozati javaslatban benne van, 
gondolom elfogadható a képviselő-testület részéről, hogy a gyerekek részére karácsonyi 
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csomagot biztosítunk úgy, mint tavaly. Kérdés az idősek ajándékozása. A KSZGYI szervez 
karácsony előtt az idősek részére ünnepséget. Milyen vendéglátást készítenek elő? 
 
Horváth Izabella intézményvezető: A tavalyi évhez hasonlóan forralt bor, kalács lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Munkatársunk szeretne-e szóbeli kiegészítést tenni?  
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Amit leírtunk, hogy 70 év felettiek létszáma elég 
magas, ez alapján, ha mindenkit támogatnánk, 448 főt jelentene. Ezt leszűkítve az egyedül 
élőkre már kisebb létszámot jelent. Próbáltam szűkíteni tovább a 80 és 90 év felettiekre is. 
Nagy létszámról van szó és viszonylag kevés személy tudná megoldani, hogy saját maga 
jöjjön el az ajándékért. Az lehetne a megoldás, hogy az ünnepség keretén belül kerülne 
átadásra, de oda sem megy el mindenki, csak egy szűk réteg tud elmenni, vagy ki kellene 
vinni a lakcímükre.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Sokat gondolkodtunk a bizottsági ülésen miután már 
évek óta nem volt ajándékozás, korábban egészen más típusú, más módon megoldott volt a 
karácsonyi ajándékozás. Látjuk a létszámot, szívünk szerint nem feledkeznénk meg erről a 
korosztályról sem, csak a módját és lehetőségét nem tudjuk. Egy képeslap sem azt adná, ami a 
legegyszerűbb módja lenne, hogy nem feledkeztünk meg róluk. Gondolkodtunk azon is, hogy 
1-1 bejglit kaphatnának, de azt eljuttatni sem egyszerű. Sokféle ötlet felmerült, de az 
eljuttatása a legnagyobb gond. Nehéz bejutni hozzájuk, többször kell visszamenni.  
 
Tóth András képviselő: Korábban naptárt kapott hozzátartozóm, mindig nagyon várta.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzat még nem ajándékozott naptárt. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem lehet, hogy a Máltai Szeretetszolgálattól kapta? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az is elképzelhető, hogy egyháztól kapta. 
 
Tóth András képviselő: Lényeg az volt, hogy számított rá, érzékenyebbek erre. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Saját tapasztalatom alapján, mikor vittem ki a csomagot, azt 
mondták: „dobja be”.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sokfélék vagyunk. Nem biztos, hogy ez a jó irány, hogy 
semmit nem adunk. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Persze, de mi legyen? Mi az, ami örömöt is okoz? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Aki adja, annak se legyen óriási teher. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A naptár nagyon jó ötlet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A naptár jó ötlet, mert a bejglit például ki kellene azon a 
napon vinni.  
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Balázs Zoltán képviselő: Szomszéd településen megcsinálták a naptárt, ferencszállási 
épületekről és különböző eseményekről voltak rajta képek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nagyon jó ötlet, csak már november vége van. Meg 
kellene szerkeszteni, lehet, hogy erre már rövid a határidő. Ha elkezdik tervezni, annak is van 
költsége, hogy valaki ezt művészileg összeállítsa, igényeset kellene kiadni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van fotó, van anyag, amiből ki lehetne válogatni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem is rövid az idő, mindenkinek ki is kellene vinni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki kell küldeni átvételi elismervénnyel. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Postán kiküldeni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az nagyon drága lenne, drágább, mint a naptár. Átadás-
átvételi elismervénnyel kellene átadni, nem lehet csak a postaládába berakni, nagyon sokfélét 
tapasztaltam már.  
 
Tóth András képviselő: Kicsit a bensőségét fent kellene tartani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az nem működött.  
 
Tóth András képviselő: Ha csak kiküldjük simán, abban semmi nincs, ami személyes, olyan, 
mintha nem is csináltunk volna semmit, kapott egy képeslapot és kész. 
 
Gazsi Gábor képviselő: 5 csomagot vittem ki, egyetlen egy helyre sem engedtek be. Azt 
hittem, igényelnek egy-két jó szót, de semmit, biztos rossz helyre mentem. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Annak idején szó szerint vártak, adott személyek évekre 
visszamenőleg, amíg éltek, vártak, utána, ahogy telt az idő, úgy éreztem, egyre nehezebb 
eljuttatni. Volt olyan, akit nem is találtam, mert elvitte a családja vagy kórházba került.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rotunda kiadvány egy kártyával? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A naptár nagyon jó ötlet. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Kijuttatása ugyanúgy történhetne, mint a helyi újság. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Átadás-átvételivel kellene kivenni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Miért kell átvetetni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Félek, hogy a házszámokat is eltévesztik. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Van a helyi kézbesítőnk, nagyon ügyes, mindenkit ismer, egy 
személyre rá lehetne bízni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ez sok, ha 448 főnek kellene kivinni. Az egyedül élő 156 fő 
van. Mennyi Rotunda kiadvány lett rendelve? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A naptárhoz kellene tudni a formátumát, a nagyságát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fel kellene hívni a nyomdát, hogy csinálnak-e naptárt. 
Formátumban A3-as nagyságú kellene, spirálozott.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az nem kevés pénz lenne. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mi a baj a Rotunda kiadvánnyal? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk, hogy mennyi példány van. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Jövőre időben elkezdünk gondolkozni, mert ha év elején 
elhatározzuk, hogy kapnak, akkor megvan rá a lehetőség és az idő, hogy elő tudjuk készíteni. 
Most nagyon szűkös az idő, idén jó lenne a Rotunda kiadvány. 
 
Horváth Izabella intézményvezető: Reális problémának látják a kihordást. Az Idősek 
Világnapjára kb. 350 lakáshoz juttattuk el a meghívót, ez azt jelentette, hogy csak ráírtuk a 
nevet és az utca, házszámot. Egyszer volt 4 közmunkás, akiket fél napra kaptam és 3 házi 
gondozó hordta ki. Mindenki írta, aki élt és mozgott. Már ez egy hatalmas feladat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindig a hatalmas feladat van emlegetve. Egy nap alatt nem 
is gondoltam, hogy ki lehet vinni. Ha megvan a lista, a munkatársaim ki tudják nyomtatni, 
belerakják borítékba, valaki elkészíti a kiskártyát és utána jön a kihordás. Rengeteg levelet 
szoktunk kiküldeni például az adó esetében. Mások a fogalmaink a hatalmasról.  
 
Horváth Izabella intézményvezető: Azt mondtam, hogy 350 hatalmas mennyiség. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre van idő, hogy 2-3 napig vigyék ki, ez nem romlik el. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A létszám még nincs eldöntve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekek részére biztosítandó karácsonyi csomagról 
lehetne dönteni. Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 218/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Karácsonyi csomag biztosítása gyermekek részére 
 
218/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a karácsonyi 
csomag biztosítása gyermekek részére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 2015. 
évben sem csupán a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermekek 
részére biztosít karácsonyi csomagot, hanem minden olyan gyermek részére 1.000,- Ft/fő 
értékben, aki a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata közigazgatási területén lévő iskolába, 
óvodába és bölcsődébe jár. 
 
A Képviselő-testület 326 fő - rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben nem részesülő - 
gyermek karácsonyi ajándékcsomagokkal kapcsolatos járulékos költségét 166.814,- Ft 
összegben az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében a természetben nyújtott átmeneti 
segély előirányzat terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felkéri a Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó 
Bizottságát a karácsonyi ajándékcsomagok kiosztásával kapcsolatos feladatok elvégzésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta  
  Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikor két éve legutoljára hordtuk szét az idősek részére a 
csomagot, akkor egy személynek 17-18 főhöz kellett eljuttatni, az kb. 4-5 félnap volt, mire ki 
tudtuk vinni. Ahol be tudtunk jutni és tudtunk beszélgetni, az ismét idő volt. Ezt biztos nem 
tudjuk nyújtani 300 embernek, valahol ez volt a szándék. 6-8 ember végezze olyan 
lelkiséggel, amilyennel szeretnénk átadni ezt a csomagot, ez képtelenség. Rengetegféle 
emberrel találkoztunk, volt olyan is, aki el sem fogadta, visszaküldte. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A gesztus a lényeg és az, hogy gondolunk rájuk, ha 
találunk erre egy lehetőséget.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kész falinaptárt is lehet venni 500-600,- Ft-ért.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Jövőre kellene falinaptárt adni egy szép kártyával. 
 
 
 
- A Makó és Térsége Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan alakuló Ellenőrző Bizottság 
tagjára javaslattétel. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Makó és Térsége Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan 
alakuló Ellenőrző Bizottság tagjára javaslattétel. Kisebb létszámú Ellenőrző Bizottságban 
gondolkodnak és kérik, hogy delegáljunk egy személyt. Dudás Mihály volt eddig delegálva. 



30 

 

Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy Dudás Mihályt delegáljuk az Ellenőrző Bizottságba, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 219/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makó és Térsége Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan alakuló Ellenőrző Bizottság 
tagjára javaslattétel 
 
219/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan alakuló Ellenőrző Bizottság tagjára javaslattétel 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó és Térsége 
Víziközmű Társulat „v.a.” újonnan alakuló Ellenőrző Bizottságába tagként megválasztani 
Dudás Mihály kiszombori lakost javasolja. 
 
A határozatról értesül: 

- Dudás Mihály 
- Molnár Viktor végelszámoló 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Rotunda kiadványból 500 db-ot 
rendeltünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha most kiosztjuk, akkor utánnyomás kell. 
 
Tóth András képviselő: 2012 óta nem kaptak ajándékot az idősek, jövőre már 
felkészültebbek leszünk, év eleje óta készülhetünk rá, tudni fogjuk, mit akarunk adni, hogyan 
akarjuk adni, kidolgozunk rá egy stratégiát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy jövőre felkészülve 
adjunk ajándékot, idén nem adunk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 220/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Karácsonyi csomag idősek részére 
 
220/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a karácsonyi 
csomag biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 2015. 
évben a Kiszombor településen élő időskorú személyek részére karácsonyi ajándékcsomag 
vásárlására többletköltséget nem biztosít. 
 
A Képviselő-testületnek szándékában áll 2016. évben a Kiszombor településen élő időskorú 
személyek megajándékozása karácsony alkalmából, az ajándéktárgyról és értékéről legkésőbb 
2016. október 31. napjáig dönt. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta  
  Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Eogen Kft. megkeresése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a szándéknyilatkozat a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Eogen Kft. megkeresése a következő előterjesztés. 
Földterületet szeretnének vásárolni napelempark létesítéséhez. 3,02 ha területre lenne 
szükségük. Magánberuházó lenne, nem is venne igénybe uniós támogatást. Egyébként azt 
mondják, hogy uniós pályázat ilyenre nem is lesz kiírva. Kiírva lehet majd önkormányzatok 
részére, de az sem tisztázott még, hogyan viszik el az áramot, mert ezek csatlakoznak egy 
vezetékrendszerhez és betáplálják a DÉMÁSZ-nak és onnan adják újra el. Az 
önkormányzatok, ha ilyenbe lépnek nem, termelhetnek túl. Ha a földben lehet elvinni a 
vezetéket, óriási távolságokat jelent, valószínű, hogy ez a része sem járható. Az önkormányzat 
szintén uniós pályázattal termelésre nem állhat rá, mert az volna a legjobb, de uniós 
támogatásból ezt nem lehet csinálni. A jelenlegi napelemekkel sem lehet többletet termelni, 
mint amit elfogyasztunk, havonta figyeljük. Ez magyar cég, de franciák állnak mögöttük. Két 
francia úr volt itt, saját forrásból kívánják megvalósítani. Amit számoltunk még, hogy 
adóbevétel 1.080.000,- Ft jöhetne évente. Az adóbevételek esetében, ha túllépünk egy határt, 
akkor támogatást csökkentenek, nem vagyunk ebben ösztönözve. Kérnek 3,06 ha területet, 
összesen van 6,6 ha területünk. Kértünk a rendezési terv készítőjétől állásfoglalást, mert a 
makói építésügyi hatóság azt mondja, hogy nem lehet ide ilyet építeni, mert ehhez a rendezési 
tervet módosítani szükséges. Szemerey Márta levelét felolvasnám: „Tisztelt Polgármester 
Asszony! 2258/2015. számú levelét köszönettel vettem. A 917 hrsz-ú földrészleten tervezett 
naperőmű létesítésével kapcsolatban a következőkre hívom fel Tisztelt Polgármester Asszony 
figyelmét. A hatályos HÉSZ (19/2002.(XI. 26.) KKÖT számú rendelet) vonatkozó előírásai: 
„1. § (3) A jelen rendeletben nem szabályozott kérdésekben az OTÉK és az országos érvényű 
rendelkezések (továbbiakban: általános szabályok) előírásait kell figyelembe venni. 2. § (4) A 
kijelölt tartalékterületek átmeneti hasznosítása – a tervezett igénybevételig – a változatlanul a 
jelenlegi, azaz ME jelű mezőgazdasági, „egyéb” övezet lehet. A terület – a kijelölt utcák 
helyigényének figyelembe vételével – ligetesen fásítandó. (5) A tartalékterületek fejlesztési 
célú igénybevételét megelőzően a belterületen kijelölt részre telekalakítási terv, a külterületen 
kijelöltekre szabályozási terv készítendő.” Az idézett előírások alapján a fenti levélben 
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hivatkozott OTÉK 32. § előírás alkalmazható. A tartalékterületi státusz értelmében viszont 
nem az ott idézett lakóterületi, hanem az ME jelű mg-i egyéb övezeti előírások érvényesek, pl. 
az elhelyezhető építményekre vonatkozóan is. Szakmai véleményem összefoglalása: a 
rendelkezésemre álló, illetve a megismert információk alapján a levélben körvonalazott 
naperőmű beruházásnak településrendezési, illetve építésügyi akadálya nincs.” Ezt még 
biztos, hogy körbe kell járni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ez egy szántó ingatlan, benne van az előterjesztésben is, hogy 
termőföldről van szó, nem biztos, hogy célszerű volna másként hasznosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez 25 évre elkötelezettséget jelent, hoz adóbevételt, de 
ugyanakkor, amire kitértünk az előterjesztésben is, hogy most megtörténnek a földárverések, 
lehet, hogy egy idő után a termőföldnek az értéke növekedhet is. Ez belterületi szántó, 
valószínű, hogy az eladásnál a Földtörvény értelmében kell eljárni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Meg kell osztani, ki kell vonni a művelés alól, amiért fizetni kell, 
vázrajzokat kell elkészíttetni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Bérelné vagy megvenné? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megvenné.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Önkormányzati ingatlant pályázat útján lehet értékesíteni és 
értékbecslés is kell.  
 
Tóth András képviselő: A bevétel nem lenne túl nagy évente.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzatnak ennyi területe van. 
Közmunkaprogrammal is foglalkozunk 2,4 hektáron. Azt nem tudjuk, hogy a későbbiek során 
hogyan alakul a közmunkaprogram. Most volt egy igényfelmérés a Munkaügyi Központ 
részéről, hogy igényelnénk-e földet, leírtuk, hogy 10 ha-t. Szerintem nincs állami földterület a 
környékben. Azt sem tudjuk, hogy juthatunk-e földhöz, nagyon kétséges.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Miért pont itt akarnak földet venni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Másfelé is érdeklődnek. A HungaroSun cég dolgozik az 
önkormányzatnak és megkerestek, hogy van-e szabad földterületünk. Ami ehhez még 
szükségszerű, hogy olyan vezetékrendszer menjen el a földterület közelében, ami elbírja a 
betáplálást. Akárhol nem lehet ez a föld, csak olyan helyen, ahol olyan DÉMÁSZ-os vezeték 
van, amire ezt rá lehet tölteni. Érdeklődtek többfelé, talán még Mezőhegyesen van 
kapcsolatuk. Úgy tudom, Csanádpalotán is volt ilyen érdeklődés, ott spanyolok akartak ilyet 
építeni. Lebeszélték a DÉMÁSZ-szal, olyan a vezeték, hogy rá lehet csatlakozni.  
 
Tóth András képviselő: Magánszemélyt is megkereshet a Kft.? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkereshet, de van egy feltétel, hogy a földterület mellett 
legyen egy olyan vezeték, amire be tudják táplálni. A területet ki kellene vonni a művelés alól 
és úgy tudom, a kivonás a jelen szabályok alapján csak érvényes építési engedély birtokában 
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történhet. Mindenképpen terveztetni kell előtte, hogy kivonható legyen. A kivonás nem kevés 
pénzbe kerül. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem javaslom az eladást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Munkahelyet igazán nem teremtene, mert egyszerre telepítik. 
Amikor építik a napelemparkot, az járna iparűzésiadó-többlettel, mert meg kell osztania az 
idevonatkozó költségeit, a beruházásra jutó 1,8 %-ot kell megfizetnie. A másik, amivel járna, 
ennek a nettó árbevétele, ami minden évben jönne adóbevételként, ami 1 millió Ft körüli 
összeg. Egy-két ember foglalkozna azzal, hogy levágja a füvet a környékén. Be lenne védve 
elektromos kerítéssel. Ha most eladjuk, később nem juthatunk földhöz. Ha venni szeretne az 
önkormányzat földet, szerintem az elővásárlási rangsorban az utolsók vagy benne sem 
vagyunk. Úgy érzem, hogy nem tudunk földhöz jutni. Végig kell gondolni, hogy jövőre 
emeljünk a bérleti díjakon is a földek esetében.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: A nagyállomásnál a terület tulajdonosával nem tudjuk felvenni 
a kapcsolatot? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az nincs 0,5 ha terület sem. Mint beruházás tetszene, de 6 hektárból 
3 hektár területet nem kellene eladni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Vagy eladja a testület, vagy úgy hasznosítja, ahogy a rendeltetése.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom a rendeltetésszerű használatát továbbra is. 
 
Tóth András képviselő: Az óvodában jól működnek a napelemek? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Működik, valószínű túltermelt, először kaptunk 0 Ft-os 
villanyszámlát.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jönnek a téli hónapok és nem fog túltermelni. Aki egyetért 
azzal, hogy ne adjuk el a földet, továbbra is rendeltetésszerűen hasznosítsuk, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 221/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Eogen Kft. megkeresése 
 
221/2015. (XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Eogen Kft. 
megkeresése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Eogen Kft. (1023 
Budapest, Árpád Fejedelem útja 26-28.) vételi szándékát tartalmazó megkeresésével 
kapcsolatban akként határoz, hogy az önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, belterület 917 
hrsz-ú, „szántó” művelési ágú ingatlant nem kívánja értékesíteni napelempark kialakítása 



34 

 

céljából, tekintettel arra, hogy azt eredeti rendeltetésének megfelelően, a továbbiakban is 
termőföldként hasznosítja, művelés alól nem kívánja kivonni. 
 
A határozatról értesül: 

- Eogen Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
3. Napirend 
A helyi adórendeletek felülvizsgálata. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a rendelettervezetek, a hatásvizsgálati lap, az indokolás és a 
törvényességi felhívás és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi adórendeletek felülvizsgálata a következő napirend. 
Köszöntöm körünkben Sákovits Jánosné munkatársunkat.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A határozati javaslatban szerepel, hogy a képviselő-testület adót 
nem emel, adómentességet, adókedvezményt nem biztosít, nem szűkít, és új adót nem vezet 
be. Különböző szempontokat mérlegelve ez az előterjesztés született. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság véleményezte és elfogadásra javasolja. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szeretném, ha elhangozna az a tény, hogy a különböző számítások 
alapján, ami a Pénzügyi Bizottság ülésén is elő lett terjesztve, az adóerőképesség miatt kb. 20 
millió Ft-tal kevesebb lesz a támogatás összege. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Fel van sorolva, hogy mely településeken 2 % az iparűzési adó 
mértéke. Ez a teljesség igényével van? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közelünkben lévő települések vannak felsorolva. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Egy-két éve mértük fel, visszább nem szoktak lépni. Azok vannak 
felsorolva, ahol biztosan 2 %. Bizonyára van, ahol kevesebb. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha emelve lenne, 4 millió Ft plusz bevételt jelentene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 222/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Helyi adórendeletek felülvizsgálata 
 
222/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a helyi 
adórendeletek felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felülvizsgálta helyi 
adórendeleteit és akként határoz, hogy 2016. évre vonatkozóan: 

a) sem a magánszemélyek kommunális adójának, sem az iparűzési adó évi mértékén nem 
változtat;  

b) új adómentességet, adókedvezményt nem biztosít,  
c) adómentességet nem szüntet meg, adókedvezményt nem szűkít, 
d) új települési adót pedig nem vezet be. 

 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a kommunális adó rendelet módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 27/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
27/2015.(XI. 25.) önkormányzati rendelete  

a magánszemélyek kommunális adójáról szóló  
10/2012. (IV. 25.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi adókról szóló 1990. 
évi C. törvény 1. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés h) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A magánszemélyek kommunális adójáról szóló 10/2012. (IV. 25.) önkormányzati rendelet 2. 
§ (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
„(1) Mentes a magánszemélyek kommunális adófizetési kötelezettsége alól 

a) a telek, 
b) a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes 
szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény  91/A. § 12. pontjában meghatározott 
és az ingatlan-nyilvántartásba ekként bejegyzett nem lakás céljára szolgáló ingatlan, 
c) a vezetékes vízzel nem rendelkező külterületi ingatlan.” 

 

2. § 
 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
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Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a talajterhelési díjról szóló rendelet 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 28/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
28/2015.(XI. 25.) önkormányzati rendelete  

a talajterhelési díjról szóló  
25/2013. (XI. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a környezetterhelési díjról 
szóló 2003. évi LXXXIX. törvény 21/A §. (2) bekezdésében és 26. § (4) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:  
 

1. § 
 
A talajterhelési díjról szóló 25/2013. (XI. 29.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 1. 
§ (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
„(2) A talajterhelési díjfizetési kötelezettség azt a környezetterhelési díjról szóló 2003. évi 
LXXXIX. törvény (a továbbiakban: Ktd.) 2. § a) pontja szerinti kibocsátót (a továbbiakban: 
kibocsátó) terheli, aki a Ktd. 11. § (1) bekezdésben meghatározott kötelezettségének nem tesz 
eleget. A talajterhelési díj mértékét a Ktd. rendelkezései szerint kell megállapítani.” 
 

2. §  
 
Az R. 2. §-a a következő (5) bekezdéssel egészül ki: 
 
„(5) A Ktd. 12. § (2) bekezdése szerinti átalány alapján meghatározott víz mennyisége a 
tárgyévet megelőző év települési fogyasztása alapján egy fogyasztási egységre jutó 
átlagfogyasztás mennyisége, amely ez esetben a talajterhelési díj alapja.” 
 

3. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
4. Napirend 
Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal tevékenységéről. 
Előadó: Dr. Kárpáti Tibor 
 jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a tájékoztató a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal 
tevékenységéről. Köszöntöm munkatársaimat. Jegyző úr összeállította a tájékoztatót. Szóbeli 
kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Minden rávonatkozó részt az adott munkaterületen dolgozó 
kolléga állított össze, azt követően összeszerkesztettük abban a metodikában, ahogy szoktuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Szociális Bizottság figyelmébe szeretném ajánlani, hogy a 
segélykerettel még mindig nagyon rosszul állunk. A másik, hogy mindig úgy szeretnénk a 
segélyezési formákat kitalálni, hogy segíteni tudjunk. Most az a bajom, hogy senki nem jelez, 
hogy a gyermekétkeztetési támogatásban gyakorlatilag 1 család részesül. Ez azt jelenti 
valószínűsíthetően, hogy nem igénylik, vagy mindenkinek a jövedelme felette van a határnak. 
Ha nem igénylik, akkor miért nem szólunk az étkezési térítési díjat szedőnek, hogy hívja fel a 
szülők figyelmét. Újságba beletettük, de nem tudom mi az oka, lehet, rossz a helyi 
rendeletünk, rosszul határoztuk meg a jövedelmi viszonyokat, lehet, nem férnek bele.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A tanévkezdési támogatásra is 5-ször, 6-szor fel kellett 
hívni a szülők figyelmét. Nagyon sok esetben azzal szembesülünk, hogy vannak időszakok, 
amikor munkát találnak és nem is jönnek be kérni, hiába van ott a lehetőségük és bele is 
férnének a jövedelemhatárba, de nem jönnek. Ugyanígy, mint a múltkor említettem, hogy a 
halmozottan hátrányos helyzet megállapításához már nem fűződik érdeke, hogy ez igazolva 
legyen, hogy például hozzájuthasson az ingyenes étkezéshez vagy a kedvezményes egyéb 
juttatásokhoz, nem biztos, hogy bejön ezért külön, hogy kérje ezt a státuszt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy nem figyelnek oda rá. A lakásfenntartási 
támogatás esetén is mielőtt lejár a megállapított időszak levélben, értesítjük az érintetteket. 
Elolvastam az anyagot és azt látom, hogy az intézményi gyermekétkeztetés díjának 
támogatását 1 család kapja. Senki más nem kérte? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Nem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miért? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Azért igényelte, mert a rendszeres gyermekvédelmi 
támogatás iránti kérelme el lett utasítva, nem fért bele a jövedelmi határba és ezért azonnal 
ajánlottam ezt a támogatási formát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs is próbálkozás irányunkba, hogy jönnének ez ügyben? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Egyelőre nincs. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez megfoghatatlan, ez számomra hihetetlen és nem 
elfogadható. Ezt akkor szórólapon terjeszteni kellene, oda kellene adni azoknak a szülőknek, 
akik fizetnek az étkezésért. Akarunk segíteni, de tudnak róla, nem tudnak róla? Ha valakit el 
akarunk érni, közvetlenül kellene, az iskola ki tudná küldeni a szülőknek. Így nem tudunk 
segíteni. Azt nem mondanám, hogy csak a szülő hibás ebben, egy picit talán az ember keresse 
a hibát magában is vagy a rendszerünkben is, így gondolom. A segélykeretnél van maradvány 
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pénzünk, azon kell küzdeni, hogy lépjünk valamit, mert az nem cél, hogy visszafizessük. 
Ezért jöttek be ezek az intézkedések szeptembertől. Most megint itt tartunk, egyetlen egy 
ember kér étkezéshez támogatást akkor, amikor ilyen nehéz sorsú emberek élnek a faluban. 
Ha segíteni akarunk és rosszul állapítjuk meg a jövedelmi határt, akkor újra kell gondolni, 
hogy ezt akarjuk, nem akarjuk, hogyan csináljuk, mert a szándék nem az volt, hogy ne adjunk. 
A szándék az volt, hogy adjunk, és valahogy nem jutunk el az érintettekhez. Lehet, hogy rossz 
a szabályozás. Azt nem gondoltuk, hogy egy ember fogja kérni.  
 
Tóth András képviselő: Rossz a szabályozásunk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre próbáltam rákérdezni, hogy azért, mert nem jöttek és 
nem kérik, vagy pedig eleve látja, hogy nem fér bele a jövedelmi határba és azért nem jön. Ez 
a segítség nem jutott el azokhoz, ahova el akart jutni. A testületnek volt egy szándéka. Nem 
tudjuk az okát és ezt már nagyon keresni kellene és itt a munkatársaimnak is, akik ezzel 
foglalkoznak, a gyermekjóléti szolgálatnál dolgozónak is. Meg kell keresni az 
élelmezésvezetőt is, mit tud erről, miért nem igénylik. Volt egy szándékunk, a szándékunk 
nem teljesül.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Most látjuk tisztán, megnézzük, tudjuk módosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha ez az anyag nem készül el, akkor erre senki rá nem jön. A 
másik, ha a nyáron nem nézzük a teljesítéseket, itt a rengeteg pénz és nem szólunk, akkor 
senki rá nem jön. Ez a bajom és iszonyú bajom. Ilyen anyagból kell rájönni. Ugyanez volt a 
közgyógyellátással is, estek ki az ellátásból és az a cél, hogy továbbra is jogosult legyen a 
támogatásra, próbáljunk segíteni. Olyanok a rendszereink, amit mi találunk ki, hogy nem 
tudja igénybe vinni. Ezt mindig bírálni kell. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt a rendszert majd hozzáalakítjuk, hogy kapják. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre próbáltam utalni. 28 millió Ft az előirányzat és 18 millió 
Ft körüli összeg van felhasználva. Másik problémám még a felszólításokkal vannak. Küzdünk 
azzal, hogy valamilyen szinten rend legyen a faluban. 2015-ben 150 esetben küldtünk ki 
felszólítást. Gyakorlatilag nap mint nap lehetne küldeni. Meg fogom nézni, hogy kinek és 
miért megy a felszólítás, mert ezt nagyon keveslem. Rendkívül nagy a rendetlenség az 
utcákon, rengeteg a kő és egyéb akadály. Szeretném, ha a testület tagjai is próbálnák hirdetni, 
hogy azért küldjük a felszólítást, mert nem tud két autó elmenni az utcán egymás mellett. Kint 
tartják a szemetet, nem vágják le az ágat. A 150 felszólítás nekem nagyon kevésnek tűnik, 
ahhoz képest, hogy milyen állapotok vannak. Nagyon érdekes, hogy az újszülöttek 
támogatását sem nagyon szokták igényelni, mert azt a 15.000,- Ft-ot nem nagyon tekintik 
pénznek. Nem teljesülnek a képviselő-testület elképzelései. Ugyanezt a közfoglalkoztatásban 
is tapasztaljuk, hogy komoly gondok vannak a munkairányítással. Nagyon sok közmunkást 
alkalmazunk és gyakorlatilag, ha 20 %-a vagy 40 %-a lenne a létszámnak, akkor is el kellene 
ezeket a feladatokat végezni. Nagyon hiányzik Süli János kollégám, odafigyelt dolgokra. Nem 
kellett nyomozni, hogy milyen nagy autók járnak ki az Óbébai utcán és közben beszakadt az 
árok. Kiderült, csinálták a rekultivált szeméttelepet azzal az anyaggal, amit perre vittünk és 
nem az önkormányzatnak adtak igazat. Befejezték és szeretnénk azért mintát vetetni. Nem 
veszik észre, nem figyelnek. Az idén a közmunkaprogramunk rendkívül lesújtó és sok 
problémával jár. Ez sajnos vezetői probléma is, nagyon nehéz bánni a közmunkásokkal és 
nem igazán tudnak bánni velük.  
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Balázs Zoltán képviselő: Ahogy hallottam, nincs is komoly eszköztárunk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Komoly eszköztárunk nincs. Ezzel kapcsolatban azt kérném a 
munkatársaimtól, hogy vizsgálják meg, hogy ebben az évben mennyi volt a betegszabadságon 
töltött idő, mennyi volt a táppénz 1/3-a, amit az önkormányzat fizet és kitalálni valami olyan 
ösztönző rendszert, például étkezési utalvány formájában 2.000,- Ft/fő havi összegben, hogy 
aki nem volt táppénzen és jól dolgozott, kaphasson. Lehet, vissza tudjuk szorítani a táppénzen 
töltött időket és sokkal több pénzünkbe nem kerülne, mert akkor nem a táppénz 1/3-át 
fizetnénk ki. Azt kérném, hogy ez az ösztönző rendszer januárra készüljön el egy 
szabályzatban, egy jól összeállított anyagként és így próbáljuk majd feléjük kommunikálni, 
hátha ezzel tudnánk valamit elérni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A Szociális Bizottság kapcsán gondolkodok, hogy 
nyilván még az év elején nem tudtuk, hogyan alakulnak a segélyezések. A tanévkezdési 
támogatással kapcsolatos felhívást legalább 2-szer, 3-szor kitettük a honlapra, és 
ugyanennyiszer adtuk oda a szülőknek is. Azt gondolom, hogy ennél többet, most ha csak 
egyet emelek ki, már nem tehetünk, hogy egyáltalán megmozduljanak a szülők. Valahogy 
átbillent a ló másik oldalára ez az egész dolog. Korábban jöttek és mindenfélét kértek, most 
nyilván a segélyezési rendszer is önkormányzati támogatás, de azért kapnak sokfélét. Nem 
tudom, mi okozhatja, hogy most nem jönnek, nem kérik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, elolvasta az újságban és tudja, hogy mi a jövedelmi 
határ és nem fér bele. Az a baj, hogy nem mentünk utána, nem vizsgáljuk meg, hogy mi ennek 
az oka. Be se nyújtja, mert tudja, nem fér bele, ha ez az oka, ha ez kiderül, akkor ide kell jönni 
a testület elé és azt mondani, hogy ez az intézkedés nem érte el a célját. Hoztunk valami 
szabályozást, ami nem működik. Jelen pillanatban nem tudjuk, hogy miért nem működik. 
Azért, mert nem adja be, vagy azért nem működik, mert nem fér bele. Abban a rendeletben 
javaslatomra még összeghatárt is emeltünk. Ez baj, emellett nem lehet elmenni. Nem tudjuk 
az okát, utána kell menni, gyermekjólétet bevonni. Tűzifa nem volt kiosztva, szóltam a 
gyermekjóléti szolgálatnak, a védőnőnek, így több kérelem is beérkezett. Nagyon sok fa van, 
tudunk segíteni, az a célunk, hogy segítsünk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Emellett mindig tapasztaljuk, hogy rengeteg munka is van a hivatali 
dolgozókon, úgy gondolom, el kell ismerni azt a részt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: El van ismerve, jutalom és minden volt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A közmunkaprogramot is többször átbeszéltük, nagyon kicsi a 
mozgástere a képviselő-testületnek és a dolgozóknak, hogy ezeket az embereket valamilyen 
szinten nagyobb teljesítményre sarkalljuk. Keresni kell megfelelő embert, nyilván nem lesz 
egyszerű Süli Jánost pótolni. Ha azzal az emberrel sem megy, akkor keresni kell másikat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így gondolom, de meg kell várni, Süli Jánossal mi lesz. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az egészségi állapota miatt nagy felelőtlenség lenne visszahozni 
ebbe a rendszerbe a részéről és részünkről is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nem rajtunk fog múlni. 
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Balázs Zoltán képviselő: Ez nagyon stresszes munka, nem véletlen van a betegsége. A 
lakosság is úgy gondolja, hogy sajátja ez a falu, azzal mindig falba ütközünk, mert ott a 
rengeteg közmunkás, azért adózunk, hogy ezt mind megcsinálják. Le kellene vágni a faágat, 
az valakinek evidens, valakinek nem, még az sem, hogy a háza előtt levágja a gazt. Olyan 
munkákra vannak kivezényelve az emberek, ami ezelőtt 10 évvel még eszünkbe se jutott, 
hogy ne csináljuk meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most írjuk a teljesítményt. Fel van írva, hogy miből hány 
métert csinálnak. Most ezen fel vannak háborodva. A teljesítménymérés azért is jó, mert 
előbb-utóbb a teljesítményt is meg lehet határozni, mi a minimum. Kérdés, észrevétel? 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: A Szegedi utcán lévő háznál, ahol leszakadt a fal, tartozunk 
még valamivel? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miért tartoznánk? Fát kaptak a kitámasztáshoz. Ebben nem 
vagyunk kötelesek eljárni csak akkor, ha kiskorú van, abban az esetben a kiskorút ki kell 
emelni. Nincs helyreállítási kötelezettségünk. Az építésügyi hatóság többször felszólította a 
tulajdonost.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A faluban több helyen van nagyon rossz állapotban lévő ingatlan.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egyik közmunkásunk házánál kitámasztattuk a falat és 
utána jöttek, hogy elvitte valaki a faanyagot és újra adtunk anyagot a kitámasztáshoz.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A tájékoztatóba, ha belenézünk, látható, hogy milyen 
sokrétű és a mindennapokat rendesen megterhelő feladatok előtt áll a hivatal minden 
dolgozója. Azt gondolom, hogy minden egyes embernek sok feladata van. Próbáltuk a 
feltételeket javítani és valamilyen szinten jutalommal értékelni, elismerni a munkát. 
Mindenkit megillet a köszönet, mert nem is gondolják a kiszombori lakosok, hogy mennyi 
fajta dologgal kapcsolatban fordulhatnak vagy kaphatnak segítséget itt a hivatalon keresztül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Csatlakozni tudok képviselőasszony véleményéhez. Ez most 
felmerült problémaként, majd megoldjuk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez évek óta probléma és azért veszélyes, mert visszafizetési 
kötelezettségű. Ha egy feladat megfogalmazódik a képviselő-testületben, amit természetesen 
munkatársak készítenek elő, ha valami nem jól sikerül, azt ki kell javítani, utána kell menni, 
hogy nem ez volt a szándék, találjuk meg az utakat ahhoz, hogy ez jól működjön. Most úgy 
tűnik, ez a része nem működik jól. Ugyanígy a falugyűlés anyagából is látszik, hogy nem ez 
volt a szándék és nem tudunk oda eljutni, hogy ezek a szándékok realizálódjanak is. Lehet, 
hogy a szabályzás rossz, ezután menni kell, el kell rajta gondolkodni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ki is javítanánk, de ha nem volt visszajelzés, addig nem tudjuk. 
Valóban, most már utána kell menni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, amit jegyző úr is leírt, a körülmények 
lényegesen jobbak lettek, az irattárt is rendbe tettük. A hivatal munkatársai nagyon sokat 
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dolgoznak, túlórában dolgoznak, odateszik magukat, nem vagyunk sokan és megoldják a 
feladatokat. Ettől függetlenül vannak részletek, amire mindig oda kell figyelni, bármelyik 
munkaterületről van szó. Köszönjük, amit elmondtak, hogy elégedett a hivatal munkájával a 
képviselő-testület. Javaslom a tájékoztató elfogadását. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 223/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a Kiszombori Polgármesteri Hivatal tevékenységéről 
 
223/2015.(XI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági és Igazgatási Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját. 
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 
 


